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BRMG-KR. 0012.5.2012  

 

 

PROTOKÓŁ NR  21-5/2012 
z  posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej  Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło  się  18 kwietnia  2012r.  

 
 

Posiedzenie Komisja   rozpoczęła o  godz. 16,00.   
 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 
protokołu.  
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  6 (sześciu) czyli było 
quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Grzegorz  Strzelczyk  – Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska. 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył  posiedzenie, powitał zebranych i poinformował, Ŝe 
porządek obrad został dostarczony radnym w terminie regulaminowym. Porządek stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu.   
Zaproponował  zmianę  porządku, tj.  planowany  punkt   1  omówić  jako  punkt  2 a  
punkt  2  jako  1.  
Ponadto   na  wniosek przewodniczących zespołów kontrolnych zaproponował  zdjęcie z 
porządku   planowane punkty   4  i 5, tj.  

• Protokół  z kontroli procedury  zbywania lokali uŜytkowych oraz  kontroli skuteczności 
ściągania podatku  od nieruchomości.  

• Protokół  z  przeprowadzonej analizy wydatkowanych środków  przez Gdański 
Archipelag Kultury pod katem zgodności z celami  statutowymi. 

 
Komisja nie zgłosiła uwag  do  wyŜej  zaproponowanych zmian  porządku i  jednogłośnie – 4 

głosami za – przyjęła następujący porządek posiedzenia: 

 
1. Informacja  zastępcy  Prezydenta Miasta  Andrzeja Bojanowskiego nt.  realizacji  

inwestycji  na  osiedlu  śabianka związanych z  oddaniem  do  eksploatacji  Hali 
Ergo Arena 

 
2. Przyjęcie  protokołu  Nr 20-4 /2012 Komisji Rewizyjnej  z  posiedzenia w dniu 28 

marca  2012r.  
 
3. Przyjęcie   protokołu  z kontroli wydatkowania środków finansowych przez 

jednostki pomocnicze Miasta Gdańska – przyjęcie protokołu  kontroli.  
 
4. Zapoznanie się i omówienie bieŜącej korespondencji. 
 
5. Sprawy wniesione, wolne  wnioski 
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PUNKT  1 

Informacja  zastępcy  Prezydenta Miasta  Andrzeja Bojanowskiego nt.  realizacji  
inwestycji na osiedlu Żabianka związanych z oddaniem do eksploatacji  Hali 
Ergo Arena 

 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji poinformował, Ŝe z uwagi na waŜne  
obowiązki na stadionie PGE Arena, zastępca Prezydenta  Andrzej Bojanowski nie będzie   
mógł być obecny na dzisiejszym posiedzeniu, o czym poinformował go  telefonicznie. 
Reprezentować będzie go pan Marcin Dawidowski - Dyrektor Wydziału  Programów  
Rozwojowych.  
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Pan Prezydent  przeprasza, Ŝe nie mógł osobiście uczestniczyć  w tym posiedzeniu, ale 
znam całą  sprawę. Omówię krótko informację przygotowaną na  dzisiejsze  posiedzenie 
Komisji. 
15 lutego br. w siedzibie Spółdzielni Mieszkaniowej „śabianka” odbyło się spotkanie 
dotyczące projektu porozumienia, w tym tematu inwestycji towarzyszących w realizacji 
Hali na granicy Gdańska i Sopotu, czyli Ergo Areny i Drogi  Zielonej. Spośród  zadań, 
postulatów, które  zostały  zidentyfikowane,  to  23  zdania, które  zostały juŜ wykonane. 
Natomiast tematy, które  pozostały  do zrealizowania   dotyczą   12-tu pozycji, postulatów. 
Te  dwanaście  postulatów,  zgodnie  z ustaleniami   ze spotkania  lutowego  omówiliśmy  
na spotkaniu zorganizowanym w Wydziale  23 marca  2012. Na  spotkaniu tym niejako 
reaktywowaliśmy zespół ds. śabianki, zaktualizowaliśmy go  o skład  nowej rady  dzielnicy. 
Na tym spotkaniu omówiliśmy  12-cie  postulatów, które  pozostały, wyodrębniliśmy z nich 
sześć postulatów, które są wtrakcie  realizacji  i są postulatami, na które   nie trzeba   
rezerwować  odrębnych środków  inwestycyjnych.  Postulaty te  związane są z  takimi 
czynnościami jak:  

• monitorowanie kwestii  wydłuŜenia  peronu przystanku SKM Gdańsk śabianka; 

• informowanie  członków  zespołu  roboczego  do. śabianki o zmianach w 
harmonogramie  realizacji tzw. Drogi Zielonej; 

• porządkowanie  terenu  w okolicach  dawnego  ryneczku, aby przekierować   tam  ruch 
pieszy;  

• ocen stanu technicznego  budynków przy ul. Rybackiej, zarówno przez  inwestycją  
Drogi  Zielonej  jak i  po inwestycji. Chodzi o potencjalny  wpływ  inwestycji  na 
obiekty; 

• jednolite angaŜowanie  środków zabezpieczających imprezy  na Hali  jak i hipodromie; 

• zabezpieczenie mieszkańców  ul. Rybackiej przez   zainstalowanie  ekranu 
akustycznego i ewentualnych nasadzeń. 

To są tematy, gdzie  niewymagane  są specjalne nakłady inwestycyjne. Zadania  te są w 
trakcie realizacji i w części są przewidziane  przy okazji  innych zadań  inwestycyjnych, 
np. prac  związanych  z Drogą Zieloną. 
 Pozostało nam sześć zadań, których zrealizowanie wymaga zabezpieczenia środków  
inwestycyjnych. Te zadania  na  spotkaniu pogrupowaliśmy  na   priorytety, ustaliliśmy 
kolejność, waŜność  tych zadań, jeŜeli chodzi o ich  ewentualną realizację. Te sześć  zadań  
pogrupowane  zostało  w czterech priorytetach i tak: 
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Priorytet  I – zadania związane  z monitoringiem  wizyjnym: 
1. Monitoring wizyjny dla ZSO Nr 1 przy ul. Subisława 22 (przy Orliku). 
2. Zbudowanie kanalizacji  teletechnicznej i 4 punktów kamerowych – dotyczy  to ulicy 

Rybackiej na odcinku od  Hali  do SKM śabianka. 
3. Instalacja kamery wraz z jej zakupem oraz  osprzętu, w rejonie skrzyŜowania ulic 

Pomorskiej i Gospody. 
Priorytet  II 
4. Modernizacja nawierzchni   chodnika w  ciągu ul. Subisława (odcinek od  ul. 

Sztormowej  do ul. Pomorskiej). Pozostały odcinek był  zmodernizowany przy okazji  
zadania inwestycyjnego związanego z modernizacją ul. Gospody, Rybackiej i Subisława.  

Priorytet  III 
5. Zakup urządzenia  ARPOL  oraz koszty ogólne, eksploatacja. Chodzi tutaj o  urządzenie 

monitorujące powietrze. 
Priorytet  IV  
6. Modernizacja nawierzchni jezdni ul. Wejhera.  
Umówiliśmy  się, Ŝe na następne spotkanie – chcemy  się  spotykać w  cyklu kwartalnym - 
które   odbędzie się pod koniec  II kwartału,  zaktualizujemy przede wszystkim te  sześć  
pozycji, co do aktualnego kosztu. 
 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Na dzisiaj  jaki  jest  to rząd  wielkości  tych poszczególnych postulatów? 
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Ok. 1,3 mln zł  tych  czterech  priorytetów, czyli  w/w  sześciu zadań. Przede wszystkim 
umówiliśmy  się, Ŝe  na następnym spotkaniu  będziemy dysponowali aktualnymi 
informacjami na temat  aktualnych kosztów  tych zadań, zweryfikujemy ewentualnie  czy  
coś  z  potencjalnym  czasem ich  realizacji nie zmieniło  się. W tej  chwili, co 
powiedzieliśmy  sobie na  ostatnim posiedzeniu,  trudno jest precyzować  jakikolwiek 
termin  realizacji  któregokolwiek z tych sześciu   zadań. NajwaŜniejsze  dla nas  jest  
ustalona waŜność  ich  realizacji. Na tym spotkaniu  równieŜ mówiliśmy o kilku pozostałych  
kwestiach związanych z  tematami bieŜącymi. 
 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Członkowie Komisji otrzymali  pismo  Prezydenta  A. Bojanowskiego   wraz  z protokołem  z 
przebiegu spotkania zespołu  ds. śabianki z dnia 23 marca 2012r.  
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Tak na dzień  dzisiejszy wygląda sytuacja. Reasumując: 

• 23 punkty, postulaty  zrealizowano, 

• 6 zadań będzie realizowane, bo nie wymagają dodatkowych   środków,   

• pozostało 6 zadań  do zrealizowania, których   na  dzień  dzisiejszych nie jesteśmy w 
stanie doprecyzować  terminu  ich realizacji z uwagi  na brak  środków  tegorocznym 
budŜecie i budŜecie lat następnych. Na  dzisiaj nie mamy  w budŜecie  zabezpieczone  
takich  środków.  

Na kolejnym spotkaniu będziemy  dysponowali najbardziej aktualnymi wartościami tych 
zadań.   
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Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Czy  priorytet pierwszy związany z monitoringiem, okamerowaniem  terenu itd.  jest 
związany z  tym, aby  monitoring ten był  śledzony z  Komisariatu Policji  na ul. Obrońców  
WybrzeŜa?  
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
To jest wszystko system miejski. JeŜeli jest instalowany jakikolwiek system  to idea  jest 
taka, Ŝeby  go  docelowo podłączać  do komisariatu na Przymorzu. Dzisiaj jest  to juŜ  
bliŜsze  technicznie moŜliwe dlatego, Ŝe sukcesywnie z realizacją linii tramwajowych 
przygotowywana jest kanalizacja  teletechniczna.  
 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Na jakim etapie jest połoŜenie światłowodu. Z tego  co wiem, to w tej chwili  jeszcze tym 
nie dysponujemy, Ŝeby  to moŜna  byłoby efektywnie  wykorzystywać. Monitoringu  
zamontowanego w  postaci  punktów wizyjnych w  dalszym ciągu nie mamy jak połączyć  z   
centrum nadzorowania  tego monitoringu. 
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Wydział  Zarządzania Kryzysowego i Ochrony Ludności prowadzi  sprawę  bezpośrednio, ale 
wiem, Ŝe  sprawa  rozwiązywana jest następująco: w momencie, kiedy mamy instalację, 
której  obecnie jest niemoŜliwie wpięcie  do  Komisariatu  na Przymorzu  to   w zaleŜności  
od lokalizacji, albo  dopinamy  do  monitoringu  szkolnego, albo  do monitoringu  Hali. 
Monitoring   skrzyŜowania   ul. Łokietka, Gospody i Rybacka ma moŜliwość  dopięcia  się do  
monitoringu Hali.  
Wspomnieć naleŜy  tutaj o zadaniach Osiedla  Młodych, gdzie wśród nich jest równieŜ  
monitoring  SM Osiedla Młodych, który  spełnia warunki  do podłączenia  go do komisariatu 
policji i  to teŜ  jest  jedno z zadań.  Na Osiedlu  Młodych   teŜ  jesteśmy  w  trakcie  
realizacji zadań, mamy  zrealizowane  dwa z czterech  etapów  ul. Orłowskiej,  
zrealizowana  jest  część monitoringu.  Postulaty  są  w trakcie  realizacji.   
Zadań, które  dzieją  się w  szeroko  rozumianej dzielnicy śabianka  jest  duŜo. Z  ujętych 
w projekcie  porozumienia   pozostało    sześć  zadań na kwotę ok. 1,3 mln zł, ale na dzień  
dzisiejszy nie  dysponujemy  środkami na ich realizację.  
 

Andrzej Kupidura -  przewodniczący Rady Nadzorczej SM śabianka 
Na  spotkaniu 23  marca  br. była mowa   o identyfikatorach dla mieszkańców osiedla 
śabianka. To jest  postulat  bezkosztowy, jest  to kwestia logistyki. W czasie  imprezy na 
Ergo Arenie  na osiedlu parkują   samochody z  całego  Gdańska i spoza. JeŜdŜą po naszych  
chodnika wyremontowanych ze środków  spółdzielni, rozjeŜdŜają nasze trawniki. Naprawa 
tego  wszystkiego jest naszym kosztem. JeŜeli straciliśmy  te  inwestycje,  bo są odsunięte  
w czasie, to chociaŜ  ta  sytuacja  niech nie generuje  kosztów po naszej stronie.   W dni 
imprezy  na Ergo Arenie  nasi mieszkańcy nie mają gdzie zaparkować i muszą  parkować  
gdzie  indziej, gdzie nieraz  są mandatowani.  
RównieŜ na  spotkaniu 23  marca  br. mówiliśmy  o tym, Ŝe postulat   dotyczący remontu 
nawierzchni ul. Wejhera był postulatem  wygenerowanym przez radę  osiedla  poprzedniej  
kadencji. Z uwagi na to, Ŝe  rada  osiedla  obecnej kadencji stawiała  poprzedniej radzie, 
jako zarzut, Ŝe przy  porozumieniu  z śabianką  wpletliśmy  w te postulaty remont  
nawierzchni  ul. Wejhera, to my jako śabianka  rezygnujemy z  tego postulatu. Jest  to 500 
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tysięcy  złotych i moŜna powiedzieć, Ŝe tyle mamy zaoszczędzone i  chodzi  juŜ teraz  o 
kwotę  800 tysięcy złotych, które  będą przeznaczone  li tylko na śabiankę.  
Kwestia identyfikatorów  za kaŜdym  razem  punktowana jest jako bardzo istotny element i 
za  kaŜdym razem skutecznie pomijana.  
 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Nie wiem, dlaczego  temat identyfikatorów nie znalazł  się jako  jeden z postulatów.  
Wiem, Ŝe  ten  system  dobrze  działa. O takie identyfikatory swego  czasu  postulował  
Zarząd Osiedla  Nr 2 SM Przymorze i miasto udzieliło  takich  identyfikatorów  w rejonie  
rynku na Przymorzu. W  dni targowe  tylko i wyłącznie mieszkańcy mający  identyfikatory 
mogli tam parkować, a StraŜ Miejska miała ułatwione  zadanie, mogąc   karać   mandatami 
wszystkich pozostałych.   
 

Teresa Stefańczyk – Przewodnicząca  Stowarzyszenia śabianka 
Kiedy było otwarcie Ergo Areny, Stowarzyszenie, SM śabianka i Rada Osiedla poprzedniej   
kadencji takie  identyfikatory   wydała  jednorazowo i  nie było zajeŜdŜania  naszego 
osiedla i mieszkańcy mieli  gdzie   postawić swoje  samochody. Ostatnio  20 minut   w 
kółko jeździłam i w konsekwencji zaparkować na innym osiedlu.     
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Jeśli  chodzi o remont   nawierzchni ulicy Wejhera  to jest kwestia  taka,  Ŝe  ona na dzień  
dzisiejszy nie przynosi  oszczędności,  bo  trudno mówić  o oszczędnościach, kiedy  nie ma 
środków. Nie ma  1,3 mln zł,  czyli nie ma i  800 tysięcy  złotych. Natomiast, jeśli taka   
będzie  wola  stron,  to nikt  nie zrezygnuje  z  modernizacji  nawierzchni  ul. Wejhera, ale 
nie będzie ona na liście priorytetów, a będzie ustawiona  do  kolejki zadań  w mieście  w  
kategoriach  dróg lokalnych, które potrzebują  modernizacji nawierzchni.  
Zgadzam  się z identyfikatorami  drukowanymi na otwarcie  Ergo Arenie, mecz Polska – 
Brazylia  w siatkówce.  Był  to pomysł  miejski i identyfikatory  były  drukowane w moim 
wydziale i były one rozdzielane  przez Stowarzyszenie, SM śabianka, Rada Osiedla i Osiedle 
Młodych teŜ się w to włączało. Wówczas była to jednorazowa próba tego systemu, bo 
wiadomo, Ŝe za chwile kaŜdy  by sobie taki identyfikator  wydrukował. Nam chodzi o 
identyfikatory   na wzór, jakie są na Przymorzu  czy na Starym Mieście. Generalnie   
pracujemy nad  rozwiązaniem systemowym. Identyfikatory muszą być  po obu stronach ul. 
Gospody.  Temat ten jest poruszany  z  zespołem Osiedla  Młodych  i zespołem  śabianki – 
szukamy  wspólnego  rozwiązania  i myślę, Ŝe jesteśmy  blisko tego rozwiązania. Jest to  
kwestia techniczna. Dlatego nie ma tego w kategoriach postulatu związanego z 
zabezpieczeniem  środków inwestycyjnych, bo  to dzisiaj omawiamy. Ja nie mówiłem 
równieŜ paru istotnych rzeczy, które  po tym spotkaniu były kierowane  jako wnioski  do 
sprawdzenia przez ZDiZ.   
Jeśli chodzi o  cały  układ komunikacyjny  to proszę pamiętać o tym, Ŝe  w tym roku, jeśli  
dobrze  pójdzie, a jeśli nie,  to zgodnie z harmonogramem  w I  kwartale  2013r. zrobiona 
będzie Droga  Zielona.Tym samym układ komunikacyjny związany z obsługą Hali i 
organizacja ruchu na czas  imprez  będzie  całkiem inna niŜ ta, która  jest  dzisiaj.  Dzisiaj  
jest taka, bo nie ma Drogi Zielonej. Więc  to teŜ jest  jakby odrębna kwestia, jeśli chodzi o 
ruch  związany  z imprezami na Hali.  
Podsumowując sprawę identyfikatorów, to pracujemy nad  tym, jesteśmy  blisko  
rozwiązania  systemowego, dla całego obszaru, zarówno  po jednej jak i drugiej stronie 
ulicy Gospody.  
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W porównaniu  do  porozumienia, które nie zostało podpisane  miało być  12-ście  
postulatów,  sześć   i tak   będzie  realizowanych bo nie wymagają dodatkowych nakładów,  
sześć   wymaga nakładów,  ale  dzisiaj tych środków  nie mamy. Zespół  się spotyka   po to, 
Ŝeby  pewne rzeczy doprecyzowywać i na bieŜąco uzgadniać, w tym kwestie  
identyfikatorów. System  ten  zafunkcjonowałby   metodą zasłaniania  znaków. System ten 
ma dwa cele: po pierwsze ułatwienie  Ŝycia mieszkańcom, a po drugie ułatwienie 
egzekwowania  przez odpowiednie słuŜby  łamania przepisów.  
 

Marcin  Skwierawski  - członek Komisji 
Cieszę  się, Ŝe  doszło  do współpracy  czy teŜ kontynuacji współpracy. Dobrze, Ŝe  zadania  
zostały  podzielone   na priorytety. Jeśli chodzi o priorytet  pierwszy  to  jest on zasadny i 
warto  to realizować, natomiast  co  do pozostałych priorytetów, to  mam  bardzo powaŜne  
wątpliwości, poniewaŜ  uwaŜam, Ŝe  powinniśmy wszystkie dzielnice  w Gdańsku   
traktować  równo. Nie moŜe być tak, Ŝe jedna  dzielnica   dostaje wielki prezent, jakim 
jest Ergo Arena plus  kilkanaście priorytetów  zrealizowanych, a pozostałe   dzielnice  nie 
dostają nic. Przykład– jestem przekonany, Ŝe mecz  na  Ergo Arenie  Trefla  całkowicie nie 
jest kłopotliwy, z kolei mecz  na PGE Arenie  trochę  kłopotów nastręcza mieszkańcom 
Nowego Portu, Młynisk, Letnicy, Brzeźna. Panie Dyrektorze, ja naprawdę mam bardzo 
powaŜne wątpliwości, czy  my powinniśmy  to  robić, bo to jest niesprawiedliwe. 
Niesprawiedliwe, Ŝe  realizujemy w pewnej dzielnicy szereg  rzeczy a  winnych nie. Np. 
Węzeł  Karczemki  to niesamowite utrudnienie dla tamtej  okolicy – n, tak samo jak 
Obwodnica Południowa.  NaleŜy  w jakimś  stopniu zachować  zrównowaŜony rozwój. 
Bardzo cenię to, Ŝe Państwo  wychodzą z  tą propozycją, Ŝe chcecie  to zrealizować  ale  
naszym obowiązkiem jako  radnych jest  teŜ dbanie o inne dzielnice.  
 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Hala ta jest atrakcją  dla  całego miasta Gdańska i Sopotu i wiąŜę się   z  duŜymi 
utrudnieniami i  uciąŜliwościami  dla  funkcjonowania mieszkańców przyległych  do niej 
terenów. Jak była negocjowana  budowa tej  hali  to właśnie  Miasto  i  ciągle  ten sam 
Prezydent Adamowicz  zapewniał mieszkańców okolicznych osiedli śabianki, Osiedla 
Młodych, Przymorza   i Starej Oliwy, Ŝe  Miasto  zrobi  wszystko, aby złagodzić  uciąŜliwości  
wynikające z  istnienia tak duŜego   obiektu sportowego w tym rejonie. 
 

Marcin  Skwierawski  - członek Komisji 
To nie tylko, Ŝe  pan Prezydent  mówił w czasie przyszłym, Ŝe  zrobi, bo tak naprawdę   to 
się  stało faktem, bo miasto zrobiło  wszystko.  
 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
No właśnie nie bardzo. 
 

Andrzej Kupidura -  przewodniczący Rady Nadzorczej SM śabianka 
Ja  rozumiem Pana intencje, jednak  ci,  w których interesie pan tutaj  występuje niech 
tutaj przyjdą i  z Państwem  rozmawiają. My zaś  chcemy skonsumować  oświadczenie 
publiczne  Prezydenta, które  w trybie oświadczenia  publicznego  zostało u nas  na 
śabiance przed mieszkańcami złoŜone,  skonsumować  w postaci tych inwestycji, które 
były nam przyrzeczone. JeŜeli inne  osiedla w imieniu, których  Pan występuje nie 
podejmują takich starań i  działań,  to  jest ich sprawa.  My rozmawiamy o śabiance.  
Kończąc, chciałbym wyartykułować takie stwierdzenie. Panie Dyrektorze, Panie 
Przewodniczący, Szanowna Komisjo – identyfikatory, o których tutaj przed chwilą  
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rozmawialiśmy , dla nas  są dokładnie takim samym priorytetem jak monitoring. To jest 
podniesienie  bezpieczeństwa na terenie osiedla w czasie trwania imprezy i tuŜ po 
imprezie.  Dlatego traktujemy  to jak  tej  samej wagi  problem. Monitoring  wiąŜe się 
kosztami, identyfikatory praktycznie tylko logistyka. Więc  sądzę, Ŝe warto  byłoby  to 
panie  Dyrektorze  zapisać, Ŝeby jak najszybciej  to  załatwić. 
 

Jan Stefańczyk  - Stowarzyszenie  śabianka  
 Ciągle obracamy  się w ramach  porozumienia, do którego podpisania  nie doszło. Szkoda. 
Tam był  jeszcze  jeden  waŜny punkt   dla mieszkańców  ulicy Rybackiej, a mianowicie 
inwentaryzacja stanu technicznego  budynków przed i po  zrealizowaniu  inwestycji. Na 
dzień  dzisiejszy  na ten temat nie mówimy, boję  się, Ŝe  to moŜe  gdzieś zginąć.  
   
Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Oczywiście inwentaryzacja  budynków  przy ulicy Rybackiej  była  wielokrotnie omawiana, 
jak do tego  podejść. Wiadome  było jedno, Ŝe nie jest moŜliwe ze względów  finansowych, 
bo technicznie oczywiście  wszystko jest moŜliwe – sprawdzenie stanu zero kaŜdego 
mieszkania w budynkach przy ul. Rybackiej po to, Ŝeby  stwierdzić potem stan po 
inwestycji. Natomiast to co było moŜliwe, to sprawdzenie ogólnie budynków jako 
budynków z uchwyceniem stanu zero sprzed inwestycji. DRMG we współpracy ze  
Spółdzielnia  takie podejście  wykazała, niezaleŜnie od  tego wykonawca  inwestycji  takie 
zabezpieczenia  czyni. Takie  badania DRMG  wykona równieŜ po inwestycji, ale oczywiście 
nie będzie  dotyczyło kaŜdego mieszkania, ale  całego  budynku jako  obiektu.    
Nawiązując  do wypowiedzi  radnego Skwierawskiego,  dla nas w  owym czasie,  to co pan 
Prezydent obiecał jako zadania  rekompensujące  fakt  wykonywania duŜej inwestycji  czyli 
Hali i Drogi  Zielonej  to był  później efekt  wieloletnich  negocjacji, które  sfinalizowały  
się projektem porozumienia w  przypadku  lewej strony ulicy Gospody w  stronę Sopotu i 
porozumieniem  spisanym w lutym  2010r.  z  Osiedlem Młodych, czyli prawą  stroną  ul. 
Gospody. Z tych wszystkich postulatów  i tematów,  23 zostało  zrealizowane, 6  jest w 
realizacji, pozostało do realizacji jeszcze 6 zadań. Dopóki nosiły one znamiona  
porozumienia społecznego  były  priorytetem  ponad wszystkimi zadaniami, czyli  bardzo 
rzadka  jest  sytuacja, kiedy  dzielnica  w mieście ma  swoją pulę  środków  w budŜecie. 
One na pewno są związane z zadaniami i innymi celami, w tym  przypadku było  to 
porozumienie społeczne  na śabiance.   PoniewaŜ   do jednego z nich nie doszło  to  budŜet  
na rok  2012 na dzień  dzisiejszy takich  środków nie przewiduje.  To, Ŝe  te  sześć  zadań  
na  dzisiaj nie ma zabezpieczenia  w budŜecie oznacza, Ŝe one teŜ tak naprawdę   wracają 
do duŜej puli zadań  inwestycyjnych, które  są do wykonania na terenie  całego  Miasta.  
Natomiast zadania  te są przygotowane, doprecyzowane, jest wola Prezydenta, Ŝe  jeŜeli 
środki udałoby się wygospodarować, to  będziemy starali się doprowadzić  do zrealizowania 
w najbliŜszych latach  tych  sześciu   tematów.  Natomiast  dzisiaj  nikt nie poda  daty  i 
terminu, ale naleŜy  zaznaczyć, Ŝe to porozumienie  to była  podstawa, dokument, który 
powodował, Ŝe śabianka  w tym znaczeniu,  jako część miasta  Gdańska miała  pewien 
priorytet i  w bardzo duŜej  części  udało się  go wykonać. Jak  wcześniej powiedziałem, 
pozostało   do  zrealizowania jeszcze   sześć zadań, ale trudno   dzisiaj podać  termin ich  
realizacji. One są  bardzo  dobrze  omówione, bardzo  dobrze  przygotowane  ale   na ich  
realizację brak środków.  
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Marcin Skwierawski  - członek Komisji 
My zdecydowaliśmy się na zabezpieczenie środków w  budŜecie  Miasta Gdańska   na  
realizację porozumienia wynegocjowanego  między Prezydentem a czynnikiem społecznym. 
Do tego  porozumienia  nie doszło.  
 
Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Byliśmy umówieni, zresztą na Państwa  forum,  do pewnych  czynności do  wykonania, one  
się nie zadziały. W świetle  powyŜszego porozumienie nie miało sensu zawarcia z opcją  
realizacji w  roku  następnych, na które nie ma środków.   
 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Traktujmy powaŜnie naszego Prezydenta Miasta. JeŜeli składał  w swoim czasie   
deklaracje, co  będzie szło w ślad za budową  Ergo Areny, to nie miał  pistoletu przy głowie 
w  postaci  porozumienia  czy nieporozumienia, ale myślę, Ŝe świadomie  deklarował to, co 
zamierza  włącznie z  tą inwestycją  zrealizować. JeŜeli  Prezydent naszego Miasta  mówi i  
deklaruje  coś  publicznie   to traktuje  go powaŜnie i myślę, Ŝe jego zaplecze  politycznie  
równieŜ będzie swojego prezydenta  traktowało powaŜnie. Na tyle powaŜnie, Ŝe  będzie  
robiło wszystko, aby  Prezydent  ze swoich  deklaracji złoŜonych publicznie  mógł  się 
wywiązać.  
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Prezydent, deklarując  to  co wykonane  zostanie na  ogólnie  rozumianej śabiance  nie 
wymieniał   35-ciu  pozycji  z nazwy zadania. Kiedy  to  deklarował, trudno było nawet   do 
końca  doprecyzować, które  to będą  zadania.  Właśnie prace   obu zespołów ds. śabianki i 
ds. Osiedla Młodych i zadania, które  się działy, powodowały, Ŝe  te postulaty stopniowo 
się realizowały ale  i  teŜ  się  nam  krystalizowały. Pan Prezydent  deklarując nie był  tak 
precyzyjny, bo nawet nie mógł  być, aby podać  dokładnie  35  pozycji. Nie  będziemy  się  
wycofywać  z listy rzeczy  uzgodnionych, ale  nie jestem pewien, czy nie powinniśmy juŜ 
….  obietnic  Pana  Prezydenta,  bo nie  było precyzyjnej listy zadań  do wykonania. Więc  
z drugiej strony mając  jednak zapisy z  porozumienia  chcemy  je sfiniszować, ale  juŜ w 
tej  chwili  nie na bazie porozumienia i na bazie środków, które musimy  zabezpieczyć  bo 
wtedy  dopiero moŜemy  podpisać  takie porozumienie, tylko na  bazie listy sześciu  
konkretnych rzeczy  do zrobienia i na które  naleŜy zabezpieczyć  środki, ale jeszcze nie 
wiem, kiedy  to się  uda.   
 

Paweł Czerniewski  - wiceprzewodniczący Komisji 
Z tego  co widzę, to przedstawiciele  rady osiedla śabianka  biorą  udział w pracach 
zespołu ds. śabianki. Proszę  powiedzieć, czy jest  stanowisko rady osiedla odnośnie 
przedstawionych priorytetów? 
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Rada  była na  spotkaniu, kiedy te priorytety ustalano. Stanowisko rady  było  takie, Ŝe  co 
do priorytetów się zgadza, ale nalegała, Ŝeby  wniosek o  wycofaniu   modernizacji ul. 
Wejhera  nie był podejmowany, który  to wniosek z kolei popiera   Stowarzyszenie i SM 
śabianka.  
 

Paweł Czerniewski  - wiceprzewodniczący Komisji 
Rozumiem Ŝe konflikt,  czy teŜ  rozbieŜności, które są  wśród  osób  działających na 
śabiance nie obejmuje kwestii tych priorytetów i realizacji zadań.  
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Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Na  tym spotkaniu  rozmawialiśmy  na temat trzech osób, które  zaprosiliśmy na to 
pierwsze spotkanie a nie pojawiły  się. Zaproszenie było kierowane  na panią Marię 
Cholewińską, jako szefową Komitetu Protestacyjnego. Mam na myśli  te trzy osoby, które  
były  obecne  na posiedzeniu  Komisji Rewizyjnej. Na  tym spotkaniu ustaliliśmy, Ŝe  
pisemnie  wystąpimy  jeszcze  raz  z prośbą, czy są  w ogóle  zainteresowane, czy będą 
przychodzić. Zespół pracuje i na tym zespole reprezentowana jest Rada Osiedla, 
Stowarzyszenie śabianka i SM śabianka. Otrzymaliśmy  odpowiedź na piśmie od pani 
Cholewińskiej, z którego moŜna się domyśleć, Ŝe nie jest zainteresowana    
uczestniczeniem osobiście  w  tych spotkaniach.   
 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
W  pracach  tego zespołu  biorą  udział wszystkie  ciała, które mają jakiekolwiek 
demokratyczne  umocowanie.  
 

Dariusz  Petrowski  - Prezes SM śabianka 
W kwestii wyjaśnienia - nie jest nam znane, ani Państwu nie jest  znane  stanowisko Rady 
Osiedla śabianka, bo przedstawiciele przybywają na  dane spotkania  jako członkowie rady 
osiedla nie mają prawa  zajmowania stanowisko w imieniu rady. Przybyły na to spotkanie, 
zapoznały się z dokumentacją w  tej sprawie, brały  udział  w dyskusji. JeŜeli wprowadzą 
ten temat  do porządku obrad  najbliŜszego posiedzenia, omówią  i uzgodnią wspólne  
stanowisko  to będzie  to ich decyzja. Na  dzień  dzisiejszy   takiego stanowiska nie ma  do 
czasu, dopóki nie zostanie  to poddane procedowaniu na sesji rady osiedla i  
przegłosowaniu. 
Nie  bez powodu  o tym wspominam, gdyŜ właśnie  brak znajomości funkcjonowania  rady 
osiedla przez  radnych, którzy  do tej  jednostki  zostali  wybrani  spowodował, Ŝe my tutaj  
dzisiaj się spotykamy. Szkoda, Ŝe z sali wyszedł  radny Skwierawski  bo  duŜo mówi o 
innych osiedlach, aczkolwiek teŜ wogóle nie zna zagadnienia. Rozumiem, Ŝe bardzo  waŜne   
sprawy powodują  to, Ŝe w czasie posiedzenia  się  wychodzi.  
Mamy kwiecień  2012r.  a mówimy  o sytuacjach, jakie miały miejsce  w roku  2011 i  o 
negocjacjach, które  trwają od kilku lat. Proszę  absolutnie nie  formułować  nigdy zwrotu, 
Ŝe  coś  pan Prezydent  Adamowicz komukolwiek obiecywał lub nie. To nie  były  formy 
obietnic. Zwróćcie Państwo  uwagę, Ŝe lokalizacja Hali Widowiskowo-Sportowej na granicy  
Gdańska i Sopotu wzbudziła  bardzo duŜe emocje  u mieszkańców  tego  rejonu  miasta juŜ 
na samym początku  procedowania. SM śabianka została  potraktowana w sposób obcesowy 
przez instytucje, a więc nie brała udziału w  postępowaniu zmierzającym  do  wydania 
warunków  zabudowy  dla tego  terenu i pozwolenia  na budowę. I to nie ulega kwestii, bo, 
jeŜeli mówimy o przeszłości to Spółdzielnia oprócz tego, Ŝe negocjowała porozumienie, 
gdzie tak naprawdę  formuła porozumienia zrodziła się   w  roku 2010, kiedy nazwano to 
porozumieniem. Ale wcześniej rozmawialiśmy na tematy dotyczące całokształtu 
inwestycji, gdzie jasno i wyraźnie  zwracaliśmy   uwagę  na trudny element, Ŝe mieszkańcy 
Miasta  Gdańska, którzy mieszkają w SM śabianka - SM śabianka to terytorialnie Miasto 
Gdańsk, to są mieszkańcy miasta Gdańska - to ich warunki bytowania  w związku  z budową 
Hali  pogorszą  się.  
Gratuluję Prezydentowi Karnowskiemu, bo on zrobił  świetny interes, wybudował  na  
peryferiach Sopotu Halę, która absolutnie nie obciąŜa Sopotu. Mówię to z całą  
odpowiedzialnością, bo mieszkam  w Sopocie i akurat blisko Hali. Prezydent   Karnowski  
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robił  wszystko, aby te wszystkie utrudnienia związane  z funkcjonowaniem Hali obciąŜały 
mieszkańców Gdańska i bezpośrednio Gdańsk. PrzecieŜ nie trzeba przypominać, Ŝe  
pozwolenie na budowę ulicy Łokietka wydane było  duŜo  wcześniej, ale  zwlekano  do 
ostatniego  momentu i realizacja  nastąpiła  w momencie, kiedy  Hala  była dawno  
dopuszczona do eksploatacji i odbyły się pierwsze imprezy, które tak naprawdę  
definitywnie rozwiązały  wszelkie  wątpliwości co do tego, Ŝe warunki  bytowania  na  
Osiedlu  Zabianka i Wejhera  się  pogorszą. To są fakty.  
My  dzisiaj, jako przedstawiciele  mieszkańców Osiedla  śabianka  przybyliśmy na  to 
spotkanie, nie Ŝeby  dyskutować  o tym, co Prezydent obiecał lub nie obiecał,  tylko po  to, 
Ŝeby powiedzieć, Ŝe  zostało  sześć  tematów  do załatwienia. Winę za to, Ŝe  w  roku 2011  
te zagadnienia nie zostały zrealizowane  ponosimy wszyscy po kolei, jak tutaj  siedzimy. 
Ale sprawcą  generalnym tej  sprawy  jest  tzw. Komitet Protestacyjny  w osobach trzech  
osób, który przybył  tutaj na posiedzenie, i który  wprowadził  Komisję Rewizyjną Rady 
Miasta Gdańska skutecznie w  błąd, bo nie miał  mandatu  do tego, aby nazywać  się 
Komitetem Protestacyjnym. Jak Państwo pamiętacie, a jest to  bolączka  i  to dosyć  duŜa,  
to na Państwa wniosek nie doszło do podpisania porozumienia  między gminą a SM 
śabianka. Państwo  to wstrzymaliście. Z  całą  odpowiedzialnością stwierdzam, a  to jest 
na  dodatek w dokumentach, Ŝe  na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, gdzie była pani 
Cholewińska i jeszcze  dwie  panie – panie te zgłosiły  wniosek, który  był  procedowany 
przez  Komisję Rewizyjną, gdzie jednogłośnie zapadła  decyzja  o tym, Ŝeby pan 
Bojanowski, który był  na  tym posiedzeniu  nie podpisywał  porozumienia  ze Spółdzielnią  
i  to są  fakty i proszę nie mówić, Ŝe  tak  nie było,  bo są dokumenty. To jest o tyle  
istotne, Ŝe  w  roku 2011, co na pewno moŜe potwierdzić  Dyrektor Dawidowski,  na 
kolegium prezydenckim zostały zafiksowane pieniądze  na ten cel. W więc  te zagadnienia, 
o których  dzisiaj  rozmawiamy, byłyby  zrealizowane  w 2011r.  
Dlaczego powiedziałem, Ŝe wszyscy jesteśmy  winni, bo my  dzisiaj nie obrzucamy się 
winą, tylko nam chodzi o jedno. O to, Ŝeby  to co później było obiecane  teŜ  publicznie,  
zostało zrealizowane. Czujemy się niezręcznie w tej  sytuacji, jako przedstawiciel  
Spółdzielni, który miał  podpisać  porozumienie, a  został  postawiony  przed  faktem  
dokonanym, Ŝe nie ma juŜ  co podpisywać. Państwo, jako ciało, które  spowodowało 
wstrzymanie   podpisania   porozumienia  do  wyboru nowej rady  osiedla, która miała  
zająć  się tematem. Efekt  jest taki, Ŝe powstała nowa  rada osiedla, a temat  
porozumienia tak długo  przeciągała, Ŝe jak juŜ   podjęła  decyzję w tej sprawie zgodnie ze 
statutem, to  było juŜ  za późno na  wydatkowanie  pieniędzy  na  wyznaczone cele. Cały 
problem polega na tym, Ŝe  tutaj  absolutnie  nie  chodzi o to, co kto komu  obiecał, tylko  
chodzi  o to, Ŝe  budowa  Hali i pierwszy  pomysł  to  był 2000r., później  były  
procedowane  wszystkie  sprawy związane z  uzyskaniem pozwolenia na budowę. 
Przystąpiono  do  budowy. My, jako Spółdzielnia  toczyliśmy  spór z gminą. Wygrywaliśmy 
nawet  w NSA  sprawy.  Efekt  jest taki, Ŝe dzisiaj jest Hala i na pewno warunki  bytowania 
mieszkańców  się pogorszyły i na pewno  rekompensata z  tego  tytułu miała być 
zrealizowana w 2011r. i  pieniądze na ten cel  były  zabezpieczone. Na  pewno z tytułu  
działania  rady  osiedla nowej kadencji nie doszło  do  wydatkowania  tych środków, gdyŜ 
nie zaopiniowała  w terminie, w czasie   tego,  do czego  się  zobowiązała w  imieniu pani 
Cholewińskiej, która  była obecna na ówczesnym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej  i jest  w 
obecnej  radzie  osiedla.   
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Padło sformułowanie, Ŝe  potrzeby  są na 1,3 mln zł. Mówimy, Ŝe  to  500 tysięcy zł  moŜna  
odjąć  i pozostaje  800 tys. zł i pada  odpowiedź, tak  dzielicie  skórę na niedźwiedziu bo 
nie ma ani złotówki. 
My  przychodzimy  do Państwa po to, gdyŜ uwaŜamy, Ŝe dzisiaj jako radni, którzy poprzez  
wprowadzenie w błąd doprowadzili między innymi do tego, Ŝe  to porozumienie nie zostało 
podpisane i skonsumowane – my nie mamy  pretensji wprost i nie mówimy  winny - ale 
Panie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zróbmy wszystko, aby te środki, a dzisiaj 
mówimy juŜ tylko o 800 tys. zł, znalazły  się  w  tym roku. Taki jest nasz  wniosek, taka 
jest nasza  intencja i w tej sprawie  przychodzimy. Nie na zasadzie, Ŝe  ktoś nam coś 
obiecał, tylko przez  zbieg  okoliczności,  gdzie nikt  wprost nie zawinił,  a sprawcą  jest  
tylko i  wyłącznie jedna  osoba. To jest  kuriozalna  sytuacja, bo jak moŜna  było Komisję 
Rewizyjną  wprowadzić  w błąd  tak, Ŝe  Komisja w  dobrej wierze podjęła  taką  decyzję, 
bo  uwaŜała, Ŝe to zostanie zrealizowane. Tylko dalszy zbieg okoliczności spowodował, Ŝe 
Państwo  w tej chwili moŜecie poczuwać  się do tego, Ŝe mieliście zdecydowany  wpływ na 
to, Ŝe to porozumienie i te inwestycje  nie zostały  zrealizowane.  
JeŜeli mówimy o  tych priorytetach, trzech etapach  to zwróćcie Państwo  uwagę, Ŝe  
trudno jest mi uwierzyć i  nigdy w Ŝyciu w to nie uwierzę, Ŝe w budŜecie nie moŜna 
znaleźć  800 tys. zł, na naprawienie  błędu   popełnionego  bez winy  stron bezpośrednio 
zaangaŜowanych   w podpisanie porozumienia.  
Słyszę, Ŝe  800 tysięcy złotych  to jest  naprawdę  duŜy  problem,  to   jeŜeli ja, jako 
Prezes  SM  śabianka  mam rocznie 4,5 mln zł  funduszu  remontowego, gdzie mieszka  
tylko  10 tysięcy  ludzi,  są 34  budynki to naprawdę dla mnie  800 tysięcy złotych  to nie 
jest Ŝadna  wielka  kwota.  JeŜeli  dla miasta, które ma  pół miliona mieszkańców, jeŜeli  
dla miasta, które  szanuje swoich  mieszkańców, jeŜeli  dla miasta, które popełniło błąd  w 
pewnym momencie nie dopełniając  tego, Ŝeby  skonsumować  te środki, które  były  
zapisane w  roku  2011,  to ja  zaczynam  wątpić w sprawność  funkcjonowania organów 
samorządowych. Nie przekonuje mnie to, Ŝe są potrzeby na Karczemkach, w Nowym Porcie  
i gdziekolwiek  jeszcze, bo te problemy  były, są i będą. Jest plan potrzeb   remontowych i 
taki  temat  jak  chodnik na ul. Subisława  to  w Gdańsku takich  chodników jest   tysiąc i 
który ma  być  pierwszy  zrobiony. Nie  tam gdzie najbardziej krzyczą, tylko  powinna być 
inna rzetelna  ocena. My – mówię to  w imieniu mieszkańców  śabianki – oczekujemy, Ŝe  
zostanie wykonane wszystko, by naprawić  błąd, a moŜna  go naprawić  tylko w jeden 
sposób:  wygospodarować ze środków  budŜetowych na ten rok  800 tys. zł i uruchomić  te 
inwestycje.  
 

Adam Nieroda  - członek Komisji 
Mam dwa  pytania- pierwsze do pana Kupidury. W  jaki konkretny  sposób  wybudowanie  
Hali  pogorszyło warunki Ŝycia mieszkańców. JeŜeli mówił  Pan o bezpieczeństwie, to jakie 
wskaźniki się pogorszyły. 
Pytanie  do Dyrektora Dawidowskiego – w  jaki sposób zeszłoroczna  zmiana  władzy w 
radzie osiedla śabianka  opóźniła  realizację porozumienia.  
 

Andrzej Kupidura -  przewodniczący Rady Nadzorczej SM śabianka 
MoŜna  by  bardzo długo  mówić na ten temat, ale  zasygnalizuję tylko parę spraw. Na 
początku  mówiliśmy o identyfikatorach, które  są nam potrzebne po to, aby  zniwelować  
właśnie  to zagroŜenie  i pogorszenie naszego  bytowania, które  wynika  z tego, Ŝe w dniu  
imprezy  jest  totalny najazd  samochodów z całej Polski na  nasze osiedle. JeŜdŜą  po 
trawnikach, chodnikach  wybudowanych za nasze pieniądze i niszczą je. Renowacja 
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trawników i chodników jest naszym dodatkowym kosztem, który jest generowany przez 
fakt, Ŝe nie zostały zrealizowane jedne z elementów tego porozumienia.  
Sprawa  druga monitoring.  W kontekście tej  budowy: układu  drogowego, Hali i hipodromu  
jest  tak, Ŝe  na terenie osiedla  czasami przebywa 5-10 tysięcy ludzi. JeŜeli jest  pan w 
stanie  sobie  wyobrazić, jakie  to  moŜe  nieść za  sobą  skutki, to bardzo  dobrze, nie 
będę  tego  rozwijał. Złamane  drzewo, powywracane   śmietniki,  powybijane  witryny,  
przewrócona  tablica  informacyjna  itd. – mamy to na  zdjęciach.  
Doceniamy  to, Ŝe  inwestycja  ta  podniosła  rangę  tego miejsca, ale inwestycja  ta 
powinna być dokończona, cokolwiek miałoby to znaczyć. Czyli na 100% musi być 
monitoring. Układ  drogowy  teŜ jest niedokończony.   
Mieliśmy porozumienie w ręku, ale Państwo  jako Komisja zadziałaliście nie jako decydent, 
ale jako katalizator. Gdyby pani Cholewińska z panem Dyrektorem Dawidowskim i  panem 
Prezydentem Bojanowskim rozmawiali w parku na ławce, albo w  kawiarni przy kawie, to  
do podjęcia decyzji  by nie doszło. Doszło tu, a Państwo jako katalizator  umoŜliwiliście tą 
reakcję i nie uchylajcie się Państwo od  pewnego  rodzaju odpowiedzialności.  
Panie Przewodniczący,  przypomnę  panu  publiczne  oświadczenie złoŜone  przez  Pana w 
dniu 4  marca 2011r.  na spotkaniu  z mieszkańcami osiedla śabianka. Był Pan tam w 
obecności radnego Teodorczyka a pomiędzy  panami siedziała pani Cholewińska. Mamy 
nagranie z tego spotkania  i pana wypowiedź. Pan złoŜył publiczne oświadczenie i  zaręczył  
własną  głową, Ŝe  do  podpisania porozumienia  po wyborach do nowej rady osiedla 
dojdzie. Nie doszło.  
 

Dariusz  Petrowski  - Prezes SM śabianka 
Jeśli moŜna  to   uzupełniłbym wypowiedź o szkodliwości o jeden aspekt, który  tutaj nie 
został poruszony.  
W grudniu 2004r. SM śabianka  od Gminy Miasta Gdańsk  wykupiła  ponad  20  ha terenu  na 
własność. A więc mieszkańcy tejŜe  SM są  właścicielami terenu, o którym mówimy. To nie 
jest dzierŜawa. Na  pytanie – jak się pogorszyły warunki  bytowania podam prosty przykład. 
JeŜeli  Pan ma na własność  swój  dom, ogród i obok  wybudują panu halę  i najbliŜej  do  
tej  hali  z przystanku  SKM jest na skróty przez  pana  działkę, która  jest nieogrodzona  to 
co Pan  czuje?  Mówimy o  aspekcie właściciela, który jest  pozbawiany  swoich praw. 
 

Marcin Skwierawski  -  członek Komisji 
Tak nie moŜna  mówić, Ŝyjemy w pewnej kooperacji. Owszem  wykupiliście  ten teren  dla 
siebie, ale  tak naprawdę staramy się Ŝyć w kooperacji. Nie licytujmy się.  Konia  z rzędem 
temu, kto mi  wytłumaczy,  co ma  basen na ulicy Subisława  wspólnego z Hala? A  dzięki   
Hali  został  ten  basen  wyremontowany.  
 

Dariusz  Petrowski  - Prezes SM śabianka 
Jednym wielkim nieporozumieniem było  lokalizowanie  Hali w centrum Miasta.   Gdyby ta  
Hala była za  Obwodnicą  to nie byłoby nas  tutaj.  Pan  mówi o kooperacji, ja   się z tym 
wszystkim zgadzam,  tylko proszę nie mówić, Ŝe  my  zostaliśmy obdarowani  Halą i 
powinniśmy  się z tego cieszyć. Wprost przeciwnie, obdarowany został Sopot i to 
podkreślałem. Gratuluje   panu Karnowskiemu, zrobił  świetny interes.  Lokalizacja  tej  
Hali, jeŜeli jest  uciąŜliwa   to  dla mieszkańców  Gdańska, a szczególnie  zamieszkujących 
w jej okolicach. To jest  fakt  bezsprzeczny. 
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Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
16 lutego  2011r. byliśmy na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej  i postulat, jaki tam  się 
pojawił  to poczekać  z porozumieniem, które  zawierało  dwanaście postulatów do  
zrealizowania, do   majowych  wyborów i nowa rada  będzie mogła  to zaopiniować.  
Wybory się odbyły, wybrano  nową radę, która  się ukonstytuowała i  pismem z  26 czerwca 
2011r. przesłaliśmy nowej radzie  projekt  porozumienia z prośbą o zaopiniowanie, zgodnie 
z wcześniejszymi  ustaleniami.    
Dostaliśmy odpowiedź datowaną na 23  września, Ŝe wydanie opinii w sprawie tego 
porozumienia jak i jego podpisanie  jest niezgodne z § 14 statutu osiedla, określającym  
zakres uprawnień  rady osiedla. W takiej sytuacji zaangaŜowanie środków, kiedy 
praktycznie mówimy juŜ  o IV kwartale  roku 2011  i podejmowanie  decyzji, Ŝeby zdąŜyć  
uruchamiać   zadania, przetargi  tylko po  to, Ŝeby  zaciągnąć  środki, które  trzeba  byłoby 
odtwarzać, byłoby nieracjonalne i niemoŜliwe do przeprowadzenia. W związku z 
powyŜszym  podpisywanie porozumienia bez pokrycia finansowego, bo realizacja tych 
zadań  wychodziła na rok  następny było niemoŜliwe.  
Chciałbym jeszcze  nawiązać  do  wspomnianych  800  tys. zł.  i wyjaśnić, Ŝe  Rada Miasta  
decyduje, podejmuje  uchwały  związane z  finansami, ale wskazanie  tych  800 tysięcy 
złotych  to jest w  gestii  Urzędu Miasta i wskazanie  tych  środków jest naprawdę bardzo 
trudne  z  prostego  powodu, bo   na dzień  dzisiejszy jeszcze nie odtworzyliśmy  
wszystkich środków, które potrzebujemy odtworzyć z  tytułu  niewydatkowania w  roku  
2011 wszystkich zobowiązań związanych z duŜymi projektami unijnymi. DuŜe  miliony 
złotych musimy odtworzyć w budŜecie  roku 2012 i sukcesywnie  na kolejnych sesjach 
próbujemy te środki  odtwarzać. Mówię tutaj o  zaciągniętych zobowiązaniach. Dla nas te 
sześć zadań nie nosi dzisiaj znamion zaciągniętego  zobowiązania.  Jesteśmy niejako na 
minusie   i to wielomilionowym, więc  stąd wskazanie  800 tysięcy złotych  jest naprawdę 
bardzo trudne i  stąd  ta  sytuacja, Ŝe nie jesteśmy  dzisiaj w stanie deklarować, kiedy te 
środki byłyby  zabezpieczone.   Zgodzę się z tym, Ŝe  one w roku  2011  były.  
 

Andrzej Kupidura -  przewodniczący Rady Nadzorczej SM śabianka 
Ad vocem  do radnego  Skwierawskiego.  Za  kaŜdym razem   uwaŜnie Pana słucham,  
bardzo często  się z panem zgadzam. W przypadku  problemu, jaki pan poruszył   tj.  
basen,  to  chciałbym   przypomnieć  o prozaicznej  rzeczy. OtóŜ  Miasto duŜo wcześniej  
zadecydowało o przeniesieniu szkół sportowych z ul.  CzyŜewskiego  na teren śabianki  i  
inwestycja  dotycząca   remontu  basenu wiązała  się z faktem  przeniesienia  szkoły.  
Uczestniczyłem  w tych  rozmowach  i dlatego  to wiem.  Prominencja  remontu  basenu  
przy Zespole Szkół Sportowych  nie miała absolutnie Ŝadnego związku z  budową  Hali, jak 
równieŜ  ocieplenie szkół  i wymiana  w  nich okien.  
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
Zwracam  teŜ  uwagę na to, Ŝe  wszystkie 35  zadań  są zadaniami własnymi Gminy i 
absolutnie  tutaj nikt nie mówi, Ŝe  Gmina  wykonała  nie swoje  zadanie. Na skutek 
zawartych porozumień  z Osiedlem Młodych i  porozumienia  z  śabianką, które  doszłoby  
do skutku, zadania te  realizowano  w priorytecie. 
Teresa Stefańczyk  - przewodnicząca  Stowarzyszenia  śabianka 
Ja  do pana radnego  Skwierawskiego – obserwuje  tutaj   cały  czas  Pana  i jestem trochę 
zdruzgotana Pana  zachowaniem, lekcewaŜącym stosunkiem, uśmiechy, ironie, telefon. Od 
ilu  lat  jest Pan Radnym Miasta  Gdańska?  UwaŜam, Ŝe powinien Pan traktować  nas  
powaŜnie.   
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Radny  Marcin Skwierawski  -  powiedział, Ŝe  przyjął  do wiadomości  powyŜsze uwagi.   
 

Jan Stefańczyk  - Stowarzyszenie  śabianka  
Szanowny Panie  Przewodniczący, Panowie Radni. Ja  bym bardzo prosił, jako zadanie 
domowe przeczytać protokół  z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z 16.02.2011r. i 
27.03.2011r. Tam  jest wszystko, dosłownie. Gdybyście wiedzieli, co  jest w tych  
protokołach, o czym radziliście,  to nie doszłoby   by  do dzisiejszego spotkania.  W  tych 
protokołach  są odpowiedzi na wszystkie pytania, na wszystkie  sprawy, które  tutaj  Ŝeśmy 
poruszali.  
 

Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Komisji 
Rzeczywiście   bardzo  duŜo informacji jest w tych  protokołach   z lutego i marca  
ubiegłego  roku. Natomiast zdarzyły  się teŜ  późniejsze  rzeczy, łącznie ze  zmianą  
budŜetu w maju ubr., łącznie z korespondencją pana Prezydenta Bojanowskiego w sprawie   
moŜliwości środków  budŜetowych z  nowo wybraną  radą   osiedla. I  to juŜ jest  wszystko 
za  nami.  Natomiast i w tych protokołach i w  czasie wszystkich  dyskusji, które   odbywają 
się podczas posiedzeń  Komisji Rewizyjnej, a  przedmiotem  których jest  sytuacja 
inwestycyjna na osiedlu śabianka nikt tych inwestycji nie kwestionuje i wszyscy   dokładają 
wszelkich starań, przynajmniej po stronie tych radnych, aby te inwestycje były  
zrealizowane.  
Co do moŜliwości  finansowych, to dzisiaj mówimy o 800 tysiącach złotych, które  
ewentualnie moŜna  byłoby przesunąć z  osiedla Wejhera. Powiem  informacyjnie, Ŝe  
wczoraj opiniowaliśmy na posiedzeniu Komisji Polityki  Gospodarczej  rozdysponowanie 
kwoty 7,2 mln zł  zaoszczędzonych w systemie  przetargowym na inne  cele.  TakŜe  takie 
moŜliwości są, o ile  będzie taka wola Prezydenta Miasta. Wczoraj Komisja Polityki 
Gospodarczej i Morskiej  zaopiniowała  przywrócenie  do  finansowania  paru   celów,  
które  wcześniej spadły z listy priorytetów. Tutaj pewna  elastyczność  jest, ale nie 
twierdzę, Ŝe na pewno  te 1,3 mln zł znajdzie  się, bo takiej podstawowej wiedzy nie 
mam. Dzisiaj rozmawiałem o tym  z Prezydentem Bojanowskim i on tego teŜ nie 
kwestionował.   
Nawiązując  do wystąpienia pana Prezesa  i pana Przewodniczącego   to  po pierwsze, chcę  
z całą mocą powiedzieć, Ŝe Komisja Rewizyjna  w  tej sprawie nie podejmowała  Ŝadnych 
decyzji, bo takowych decyzji podejmować  nie mogła.  Tutaj  pan Kupidura, za  co 
dziękuję,   to doprecyzował.  
Po drugie, chętnie zapoznam się z nagraniem z tego  co  powiedziałem  w marcu  i się z 
tego  nie wycofuję. Bo o ile  dobrze  pamiętam powiedziałem, Ŝe  zrobię wszystko, Ŝeby te 
inwestycje na śabiance  zostały przeprowadzone.  
Panie Dyrektorze,  w nawiązaniu  do tej  wypowiedzi  z marca  ubr. na śabiance  bardzo  
bym, prosił o włączenie  mnie  do  tego  zespołu ds. śabianki, bo ostatnio   pismo o tym 
spotkaniu otrzymałem w dniu  spotkania, w związku z  czym nie mogłem być na nim 
obecny.  Na następnym deklaruję, Ŝe  będę  obecny, ale  prosiłbym o wcześniejszą  
informację, jak nie  droga  pisemną  to telefoniczną.  
Na dzień  dzisiejszy zamykam  ten temat.  Bardzo proszę,  ale  krótko.  
 

Wiesław Gronowski -  Stowarzyszenie  śabianka 
Panie Dyrektorze,  czy w czerwcu  ubr. były  pieniądze na te  inwestycje? 
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Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału   Programów Rozwojowych  
W zeszłym  roku  w czerwcu były pieniądze na te inwestycje. Nie moglibyśmy podpisać 
porozumienia  bez pokrycia  finansowego. Porozumienie miało być  podpisane  na początku  
roku, później decyzją  przeniesiono  to  na połowę  roku.  
Druga  waŜna  informacja  to drobne  sprostowanie. Pan Przewodniczący  powiedział  
tutaj, Ŝe  przesunięcie  z Wejhera, to  nie  przesunięcie, ale z modernizacją  ulicy  
Wejhera  jest 1,3 mln zł,  a bez   modernizacji ul. Wejhera to  kwota  800 tysięcy zł.  
Jeśli  chodzi o środki, jakie  Państwo opiniują  na Komisjach i będące  wynikiem 
oszczędności  to  są one wykorzystywane na  to, o czym powiedziałem  wcześniej. Tj. na 
odtwarzanie wydatków, których nie wydaliśmy w roku 2011, a do których jesteśmy  
zobowiązani. Więc   nadal  to 800 tys. zł  jest  dość  duŜą  trudnością, natomiast   w  czasie  
tego  całego  wywodu  nikt  z nas nie powiedział, Ŝe  tych pieniędzy nie mamy zamiaru  
zabezpieczyć  i w ogóle nie myślimy  o sfinansowaniu. Natomiast  nie umiemy  na dzień  
dzisiejszy  podać  terminu, bo ktokolwiek  podawał by termin, to nie ma to potwierdzenia 
w budŜecie.  
 

Andrzej Kupidura -  przewodniczący Rady Nadzorczej SM śabianka 
Potwierdzam słowa  Dyrektora  Dawidowskiego, a wiedzę czerpię z pisma  ze stycznia 
2011r., w którym  to piśmie skierowanym  do SM śabianka pan Dyrektor Dawidowski pisze, 
podkreśla iŜ ze  strony miasta  istnieje  realna  moŜliwość  uzgodnienia ostatnich 
szczegółów porozumienia  oraz  jego podpisanie w lutym br. Zarząd  SM śabianka teŜ był  
gotowy  do podpisania  porozumienia.  
Statut  rady osiedla  poprzedniej kadencji i obecnej kadencji nie wymaga by opinia  była  
procedowana przez radę osiedla w trybie uchwały. Zaś  28 października 2010r.   do 
zastępcy  Prezydenta Miasta Gdańska A. Bojanowskiego Rada Osiedla poinformowała o 
pozytywnej opinii rady  osiedla w  tej sprawie.    
TakŜe  wszystkie wydarzenia  z 16 lutego  2011r. skutkują między innymi  dzisiejszym 
spotkaniem i kolejnymi. Gdyby  nie   owoczesne  decyzje  to sprawa  byłaby juŜ  
zakończona.  
Dziękujemy bardzo.  
 

PUNKT  2 

Przyjęcie  protokołu  Nr 20-4 /2012 Komisji Rewizyjnej  z  posiedzenia w dniu 28 
marca  2012r.  
 

Komisja bez  uwag, jednogłośnie – 6  głosami za – przyjęła Protokół Nr  20-4/12  z 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej   w dniu  28 marca  2012r.  

 

PUNKT  3 

Przyjęcie protokołu z kontroli wydatkowania środków finansowych przez 
jednostki pomocnicze Miasta Gdańska – przyjęcie protokołu  kontroli.  

 

 
Marcin Skwierawski  -  członek Komisji, przewodniczący zespołu kontrolnego 
Jest przygotowany projekt  protokołu z kontroli, który  mówi,  kto udzielał  informacji, 
skład zespołu kontrolnego, czym się zajmował zespół kontrolny. Jest zawarta  propozycja  
wniosków  a mianowicie:  
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W wyniku powyŜszych czynności kontrolujący dokonał następujących ustaleń: 
1. Kontrola w Biurze Rady  Miasta nie wykazała nieprawidłowości wydatkowania środków 

finansowych przez jednostki pomocnicze Miasta Gdańska. 
2. Część wydatków (zwłaszcza działania „miękkie”) budzą wątpliwość pod względem 

celowości i gospodarności. Zespół kontrolny jednocześnie szanuje pewną autonomię 
rad dzielnic i osiedli. 

3. Zespół kontrolny ma wątpliwości co beneficjentów korzystających z m.in. działań 
„miękkich” – m.in. wyjścia do kina, teatru, Aquaparku, paczki świąteczne, wyjazdy 
integracyjne. 

4. Zespół kontrolny zwraca się o rozwaŜenie moŜliwości zmiany zasad wydatkowania 
środków finansowych przez jednostki pomocnicze (w zaleŜności od wielkości), na 
system „mieszany”, tj. środki na działalność statutową oraz granty na remonty i 
inwestycje infrastrukturalne,  przy jednoczesnej preferencji działań inwestycyjnych i 
prorozwojowych. 

 

Grzegorz  Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Jak  protokół  ten złoŜony  zostanie  na ręce  przewodniczącego Rady Miasta Gdańska,  to  
równieŜ rozesłałbym  go   do wszystkich rad dzielnic i osiedli, wg  rozdzielnika.  
 

Komisja nie zgłosiła uwag  do treści  zaproponowanego protokołu i przyjęła go jednogłośnie 
-  6  głosami za.  
Protokół zostanie przesłany  zgodnie ze Statutem Miasta  do przewodniczącego Rady Miasta   
Gdańska i Prezydenta Miasta Gdańska. 
 

PUNKT  4 

Zapoznanie się i omówienie bieżącej korespondencji. 
 

 
Grzegorz  Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Wpłynęło pismo   od Prezydenta Miasta  z dnia 16.04.2012r. - odpowiedź  na pismo Komisji 
Rewizyjnej  z  dnia 2.04.2012r.   dotyczące moŜliwości  wykupu mieszkania przez pana ……. 
Pismo  to pana ….  otrzymał   do wiadomości, takŜe sprawę a pana …… uwaŜamy za  
zakończoną. Pismo a/a 

 

PUNKT  5 

Sprawy wniesione, wolne  wnioski 
 
Grzegorz  Strzelczyk  - przewodniczący Komisji przypomniał, Ŝe najbliŜsze posiedzenie, 
tj. 16 maja br.  poświecone  będzie  wyłącznie  kontroli  wykonania budŜetu. Poprosił  o 
mobilizację  i  zakończenie  do 16  maja br.  kontroli i  przedstawienie  Komisji  
protokołów  z kontroli.   
 

Komisja powróciła do ustalenia z  poprzedniego  posiedzenia Komisji Rewizyjnej dotyczące  
zajęcia się na jednym z posiedzeń  Komisji skargami składanymi na radę osiedla  śabianka, 
przy udziale  stron. 
 Przewodniczący Komisji   zwrócił  się do  radnego  Marcina  Skwierawskiego  - 
przewodniczącego Komisji Samorządu i Ładu Publicznego z  prośbą o  wystosowanie  
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zaproszeń dla  przedstawicieli  rady osiedla  i Stowarzyszenia śabianka  na  spotkanie, w 
którym z  ramienia  Komisji  wezmą  udział  ich  przewodniczący, czyli radny  Grzegorz  
Strzelczyk  i radny  Marcin Skwierawski.  
 

Komisja  przychyliła się  do takiego   procedowania tej  sprawy.  
 
 Przewodniczący  stwierdził  wyczerpanie porządku obrad  i zamknął posiedzenie  -  godz. 
18,00. 
 
                                                                                          Przewodniczący 
                                                                                       Komisji Rewizyjnej RMG 
 
                                                                                            Grzegorz Strzelczyk 
 
 
Protokół sporządziła:  
Bogusława Pieklik 
 

 

 


